
                                                                                                                                                

Oosterblokker, 1 oktober 2023

Betreft: (pre) mantelzorgwoningen.

Geacht college,

In het verlengde van onze eerdere schriftelijke vragen van 04-10-2022 over ‘snelle bouw’ (flexwoningen) 
en 18-01-2022 over o.a. mantelzorgwoningen, vragen wij nu wat de huidige stand van zaken en voortgang 
is rondom de eventuele inpassing van (pre)mantelzorgwoningen. De woningbouw is een urgent 
onderwerp, daarnaast zijn veel inwoners van Drechterland geïnteresseerd om de mogelijkheden van een 
mantelzorgwoning te onderzoeken. Er zijn vanuit het verleden helaas diverse voorbeelden bekend rondom 
mantelzorgwoningen in onze gemeente, die door o.a. de diverse vele procedures en onduidelijkheden juist 
niet of slecht van de grond kwamen. Wij hopen dat daar lering uit getrokken is. 

In het nieuws dit weekend vernamen wij dat:
“In tientallen gemeenten is het de afgelopen jaren een stuk makkelijker geworden om samen met 
familieleden in een huis of op een kavel te gaan wonen. Inwoners kunnen bijvoorbeeld zogeheten 
'premantelzorgwoningen' bouwen, blijkt uit een rondgang van de NOS.

Op dit moment kan je zonder vergunning al een mantelzorgwoning bouwen, zodat een vriend of familielid 
van dichtbij intensieve zorg kan verlenen. Veel gemeenten vragen daarvoor wel een medische verklaring, 
die aantoont dat de mantelzorg echt nodig is.

Zeker 42 gemeenten gaan een stap verder door ook de bouw van premantelzorgwoningen toe te staan. Die
zijn bedoeld voor mensen die in de toekomst verwachten dat ze mantelzorg nodig hebben, bijvoorbeeld 
over tien jaar.”

In het artikel staat beschreven dat in veel gemeenten de ‘premantelzorgwoning’ nog in de kinderschoenen
staat. Volgens onze fractie biedt het actief faciliteren van (pre)mantelzorgwoningen in onze gemeente een 
duidelijke oplossing voor zowel de woningnood áls de groeiende zorgvraag en eenzaamheid. Wij verzoeken
u dan ook dit met prioriteit op te pakken en hebben de volgende vragen:

1. Bent u bekend met de procedure van premantelzorgwoningen?
2. Zou u kunnen onderzoeken op welke wijze dit reeds succesvol is geïmplementeerd in sommige 

gemeenten en onderzoeken welke acties nodig zijn om dit in Drechterland van de grond te krijgen?
3. Kunt u de toezegging doen om concrete kaders te geven aan de inwoners aan Drechterland? 

Wanneer eventueel wél of niet succesvol een overzichtelijke procedure van een 
(pre)mantelzorgwoning doorlopen kan worden? Dit kan namelijk ook voor (toekomstig) inwoners 
van belang zijn voor de (ver)koop van een woning. 
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